
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr VIII

VIII Sesja w dniu 24 czerwca 2019 
Obrady rozpoczęto 24 czerwca 2019 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 15:10 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 15 Radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 4 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu

2. Informacje nt. porządku obrad.
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Raport o stanie Gminy Margonin za 2018 rok:
a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Margonin za 2018 r.,
b) debata nad raportem,



c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin,
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 r.:
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za rok 2018 wraz
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.
b) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta
i Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji.
c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2018 r.,
d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  wynajęcie  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej
w Margoninie, 
B/ wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Lipinach,
C/ wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Młynarach,
D/ określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 
przedszkolu prowadzonym przez Miasto i Gminę Margonin,
E/ ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto i Gminę 
Margonin oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 
2019 roku,
F/ ponownego wydzierżawienia oraz wynajęcia nieruchomości gruntowych,
G/ poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości na 
terenie miasta i gminy Margonin, wyznaczenia inkasentów oraz wygrodzenia za inkaso
H/ ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy,|
I/ poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso,
J/ przyjęcia „Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół 
podstawowych pobierających naukę na terenie Gminy Margonin”,
K/ wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie 
Gminy Margonin w 2019 roku,
L/ Regulaminu przyznawania stypendiów i nagród Burmistrza Miasta i Gminy Margonin dla 
uzdolnionych dzieci i młodzieży,
M/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,

10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub pytania do przedstawionego porządku obrad?
Burmistrz zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych projektów 
uchwał:
N/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019 – 2024,
O/ zaciągnięcia pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej,
P/ przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu
Przewodniczący rady zapytał, czy pytania lub uwagi do przedstawionych dodatkowych projektów 
uchwał. 



Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad - wprowadzenie dodatkowych uchwał zgłoszonych do porządku 
obrad przez Burmistrza. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Prządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Tomasz Gorkowski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Przewodnicząca Komisji ds. społecznych i rolniczych J. Zmudzińska odczytała sprawozdanie z 
posiedzenia wspólnego komisji ds. społecznych i rolniczych oraz komisji ds. budżetu, finansów i 
planowania i komisji rewizyjnej z dnia 24 kwietnia 2019 r.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie z okresu międzysesyjnego.
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.



6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu międzysesyjnego.
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

7. Raport o stanie Gminy Margonin za 2018 rok:
a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Margonin za 2018 r.,
Sekretarz Gminy F. Wyrwa przedstawił raport o stanie gminy Margonin za 2018 r. Po raz pierwszy 
samorząd podejmuje analizę w sprawie raportu o stanie gminy. Do końca maja 2019 r. raport został 
przedstawiony radzie oraz mieszańcom poprzez zamieszczenie raportu na stronie BIP. Raport jest 
streszczeniem pewnych dokumentów. Raport nie powinien powielać dokumentów, które się 
znajdują na stronie BIP. Raport jest ocena jakościową. Absolutorium jest oceną ilościową i 
matematyczną. Ustawodawca użył terminu debata licząc, że w debacie będą brali udział 
mieszkańcy którzy wyrażą swoją opinię na temat tych materiałów które zostały przedstawione, czy 
które raport powinien uwzględnić. Każdy ma prawo przedstawić swoja opinię. Mogą one się różnić 
i odbiegać od tego co uważają radni. Co samorząd to inna forma przedstawiania raportu.
Raport o stanie gminy Margonin za rok 2018 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

b) debata nad raportem,

Przewodniczący Rady poinformował, że radni mają nieograniczony czas na zadawanie pytań, 
następnie głos zabiorą osoby, które się zapisały do dyskusji i będą one miały zgodnie ze statutem 5 
minut czasu na wypowiedź. 
W dyskusji wzięli udział:
- Radny Tomasz Gorkowski – powiedział, że pierwszy raz mamy do czynienia z raportem, 
zapoznałem się z raportem, jest ładny, fajny i jakbym miał go wystawić jako reklamę gminy 
Margonin, to jest dobrym folderem. Słowa uznania do autora tego, że tę grafikę i przytoczone dane 
wstawił tak jak wstawił. Brakuje w tym raporcie wielu danych. W miejscach, w których gmina w 
powiecie w słupkach wyglądała pozytywnie to dane były wytłuszczone, ale w miejscach gdzie nie 
byliśmy dobrzy nie było tego. Radny dodał, że forma raportu i debaty żeby wspólnie z 
mieszkańcami i radnymi poznać wspólnie swoje słabe i mocne strony i nakreślić linię rozwoju albo 
naprawy tego, co mamy złe, a to co mamy dobre utrzymać na takim poziomie albo rozwinąć. Do 
tego potrzebne jest więcej danych. Jest  to pierwszy raport. Na stronie nr 8 podano liczbę podjętych 
uchwał. Wskazano ile uchwał zrealizowano. Brakuje więcej informacji, które uchwały, w jakim 
stopniu są realizowane lub zrealizowane. Brakuje informacji na temat skarg do rady gminy. Strona 
13 – skuteczność urzędnicza - mogłoby to być bardziej uszczegółowione. Strona 17 – wizja gminy, 
przyciąganie przedsiębiorców, miejsca pracy – tutaj też brakuje informacji ile było miejsc, jak to 
wygląda. Strona 32 punkt 4 – wydatki. Brakuje więcej informacji na temat spółek. Strona 34 punkt 
5 – dotacje na mieszkańca – podatna jest kwota 393 zł. Byłoby dobrze zestawienie w stosunku do 
innych gmin powiatu. Strona 41 punkt 6 – jest informacja o przystąpieniu do programu „becikowe” 
- bardzo dobrze, że program został wprowadzony, ale kwotę zmniejszano. Należałoby 
uszczegółowić w przyszłości kwotę, która jest zróżnicowana do 1000 zł. Strona 46 punkt 7 – środki 
na edukację. Są to duże środki, bardzo dobrze, że byliśmy w stanie wygenerować takie środki i że 
przeznaczamy na młodsze pokolenia te pieniądze, ale żeby debatować o tych środkach, to brakuje 
zestawienia, jak to się ma do wyników nauczania, jak wyglądamy na tle innych gmin powiatu. 
Brakuje w raporcie informacji na temat miejskich wodociągów, oczyszczalni i systemu kanalizacji 
burzowej. To są ważne informacje. W zeszłym roku była katastrofa ekologiczna, zatruliśmy 



margoninkę. Brakuje w raporcie informacji o programach i strategiach i w jakim stopniu są 
realizowane. Jest taka informacja, ale jest bardzo uszczuplona. Brakuje informacji o zdrowiu. Raz 
po praz upominam się o kwoty i możliwość dodatkowych badań dla Pań. Jak ma się kwota do 
zachorowalności. Wg danych GUS za 2017 rok śmiertelność mamy jedną z większych w 
Wielkopolsce i powyżej średniej krajowej w całej Polsce. Planując budżety należałoby pomyśleć i 
zacząć inwestować w społeczeństwo. Dobrze jest od czegoś zacząć. Jest raport o stanie gminy. I 
należałoby rozsądnie rozmawiać o sprawach gminy, stanie faktycznym i dobrze byłoby mieć 
bardziej szczegółowy raport. Doceniam nagrodę, o której jest napisane w raporcie Deloitte. Warto 
cieszyć się z każdego sukcesu, z każdej nagrody w każdej dziedzinie, ale ta ocena jest za wycinek, 
ale są inne specyficzne działalności gminy i należałoby się nad tym też zastanowić jak wyglądamy 
w tym na tle innych gmin. Warto patrzeć na inne rankingi, a jest ich sporo. Na te chwilę uważam, że
w naszej gminie w perspektywie czasu należałoby pisać bardziej szczegółowe raporty, zwłaszcza 
zestawienia słupkowe. Burmistrz powiedział, że gmina jest najwyższa w powiecie, a w słupkach 
jest coś innego.
Burmistrz – dodał, że radny ma inne informacje. Radny ma informację z przedsiębiorstwami, a 
chodzi o dane, które samorząd gminy z tego ma. Należy porównać, to co gmina uzyskała jako 
jednostka samorządu terytorialnego. Nie można porównywać przedsiębiorców i gminy razem. 
- Radny Tomasz Gorkowski – dodał, że istnieją różne rankingi i nie we wszystkim jesteśmy 
najlepsi. Warto cieszyć się z tych sukcesów, jakie są, ale trzeba wiedzieć, że są inne rankingi, w 
których nie zawsze wyglądamy korzystnie. 
Burmistrz – powiedział, że nie można porównywać przedsiębiorców i gminy razem i nie jest to 
sprawiedliwe z Pana strony rzucanie całości gminy. 
Radny T. Gorkowski – dodał, że są raporty x w których wypadamy dobrze i raporty, w których 
niekoniecznie wypadamy dobrze.
Burmistrz – dodał, że nie mamy na to wpływu. 
Radny T. Gorkowski – powiedział, że warto byłoby w tych raportach, w których jesteśmy słabsi 
zastanowić się co jest „kulą u nogi”, co możemy poprawić, tylko o tym mówię. Chodzi o to, żeby 
rzeczowo i merytorycznie podejść do tematu, nie obrażać się.
Burmistrz – powiedział, że druga dziedzina to jest od całościowej działalności gminy, nie wycinek. 
Jedno było o sporcie, a druga kategoria o całości gminy. 
Radny T. Gorkowski – powiedział, że gdybyśmy chcieli w przyszłości rozsądnie podejść do 
pomyślenia o naszej gminnie, bez kłótni obrażania się, bez tego, że tutaj w stosunku co do mnie są 
różne dziwne animozje, gdybyśmy chcieli nakreślić plan, określić mocne i słabe strony gminy, to 
proszę i wnioskuje przyjrzeć się współwyznacznikowi zachorowalności. Dzisiaj będziemy zmieniać
budżet, ten budżet przejdzie, ja ręki do tego nie przyłożę, będziemy wydawać różne dziwne kwoty. 
Rozumiem, że wszystko jest potrzebne, ale żeby z tych kwot nie uzbierać 5.000 zł. żeby rozpocząć 
profilaktykę, napisać w czasie Margonina że warto się badać. To jest życzliwy głos w tej debacie. 
Jestem wdzięczny ustawodawcy, że coś takiego zrobił. Dziękuje za wysłuchanie i za wszystkie 
podpowiedzi.
Burmistrz – powiedział, że jeśli chodzi o zdrowie to radny mówi, że tu jest źle. Raport dotyczy roku
2018, w którym w gminie Margonin jest dodatni przyrost naturalny, w pozostałych gminach jest 
ujemny. Dbamy o zdrowie i nie jest prawda co radny mówi. 
Radny T. Gorkowski – powiedział, że przytoczył tylko słupek z danych statystycznych GUS. W 
raporcie str 7 rozpatrywane są dane od 2015 do 2018 r., strona 9 - bezrobocie, rozpatrujemy dane z 
2016 roku, str 10 – aspiracje – rozpatrywane są dane z 20-17 roku. Te dane nie spływają na bieżąco.
Jak powołuje się na dane z 2017 roku to jest źle, a jak w raporcie są dane z 2016 roku to jest dobrze.



Bądźmy sprawiedliwi.
- Radna Maria Miler – powiedziała, że raport o stanie gminy przyprawiał wielu samorządowców o 
ból głowy. Samorząd  robi to po raz pierwszy, a my jako samorządowcy musimy się do tego 
dokumentu odnieść. Przeczytałam wielokrotnie nasz gminny raport. Ciesze się, że ten dokument 
powstał. Strategia dla gminy Margonin na lata 2016-2020 – jest takim dokumentem, który da nam 
odpowiedź na wiele wątpliwości, chociażby z tego względu że w strategii jest punkt monitorowania
realizacji strategi, na końcu jest zestawienie i może uda się uzyskać informacje na temat stanu 
faktycznego gminy. Raport musi przedstawiać przejrzystość działania władzy. Sukcesem jest 
niewątpliwie znalezienie się w czołówce gmin. Czytelnym wzorcem raportu był wzorzec fundacji 
Batorego. Na stronie 5 raportu brakuje informacji na temat sołectw. Wiemy ile jest sołectw, ale pod 
niektóre sołectwa podlega więcej wsi, brakuje informacji ile ludności jest na terenie wsi, ile na 
terenie miasta. Na przestrzeni kolejnych lat moglibyśmy to porównać. Urodzeń było 11 osób. Saldo 
migracji w 2017 roku wyniosło zgodnie z raportem 26%, natomiast na stronie GUS było -3%. Są 
różne migracje, trudno do tego się odnieść dlaczego tak jest. Na stronie 8 jest skład rady miasta i 
gminy Margonin i M. Leśko jest po raz 4 radnym rady. Społeczne aspiracje – te dane wzorowano na
strategii. W strategii w 2016 roku podkreślono, że aspiracje i potrzeby społeczne zostały określone 
na postawie kompletnych i częściowo wypełnionych ankiet zawierających rekomendacje i uwagi i 
wnioski mieszkańców gminy dotyczące potencjału rozwojowego. Dane te znalazły się na stronie 9 
raportu. W raporcie powinny znaleźć się w szczególności realizacje polityk, programów i strategii. 
Pozwoliłam sobie odnieść się do stanu mienia komunalnego na dzień 31.12.2015 i porównać to z 
zestawieniem na dzień 31.12.2018 r. Trudno się odnieść punktu samochody OSP. Trudno odnieść 
się do realizacji tej strategii. W poszczególnych punktach jest napisane ile podjęto decyzji, ale 
brakuje informacji ile decyzji było zaskarżonych do SKO, które zostały uchylone, ile decyzji 
wojewoda stwierdził nieważność. W raporcie nie odniesiono się do wyroków Sądów 
Administracyjnych, stwierdzających czy bezczynność organów, czy uwzględniających skargi na 
akty wydane przez organy gminy. Te informacje są odzwierciedleniem realnego stanu 
funkcjonowania tej gminy. W zamyśle ustawodawcy o to właśnie chodziło. Jest punt dotyczący 
spraw administracyjnych. Są punkty dotyczące spółek komunalnych. One funkcjonują wg pewnego 
schematu i moglibyśmy mając dane obliczyć ile np. na początek 2018 r. przewidziano wpływów z 
wysokości w tym wpływy z danej dziedziny i na koniec roku ile się z tego zrealizowało jaki był na 
początku i na końcu stan tej jednostki. To daje obraz funkcjonowania spółek, których gmina jest 
właścicielem. Nie do końca określiłabym, że dom kultury realizuje kulturę, bo to co się dzieje na 
przestrzeni tego okresu gdzie można wyjść i pokazać wiele mieszańcom określiłabym mianem 
rozrywki. Każdy może znaleźć dla siebie coś. Nie jest to do końca moim zdaniem kultura. Nie 
mamy wzmianki ile było konkursów realizowanych przez dom kultury, czy były nagrody, czy nie 
było. Negatywny podział funkcji w radzie, mają Państwo do tego prawo. Następnie radna 
zacytowała słowa prof. Jerzego Rygulskiego czym powinna być rada. Sytuacja w szkole – nakłady 
na szkolę w ostatnich latach były duże. Raport odnosi się do 2018 roku natomiast obecnie zaczynają
się problemy z klasami pierwszymi i w Margoninie i w Radwankach. Nakłady się zmniejszają. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że odnośnie Radwanek i klas pierwszych odbędzie się osobna 
sesja na początku lipca i wtedy się do tego ustosunkujemy. 
- Radny Mirosław Leśko – odniósł się do działu planowanie – strategia gminy na lata 2016-2020 
jest zapisane na temat rozwoju gospodarstw polskiej wsi. Zapisane jest, że rozwija się rolnictwo 
przemysłowe, sprzedaż lokalna istnieje. Patrząc szczerze na nasze targowisko to podupada, a 
rolnictwo w naszej gminie idzie bardzo mocno w kierunku przemysłowym. W 70% to jest hodowla 
kontraktowa. Rozwój rolnictwa jest, ale czy w dobrym kierunku. Po rozmowach z rolnikami to 



idzie to w kierunku wielkoprzemysłowego chowu. Mamy wpływ na to. Żeby uratować rolnictwo w 
gminie to studium i plan można poszerzyć, bo z ostatniej tylko hodowla przemysłowa. Druga 
sprawa w punkcie Społeczne aspiracje – są tam konsultacje i zapytania. Tu mam pytanie – 
mieszkańcy mojego sołectwa czują się zlekceważeni, po tym co się stało w marcu 2018 r. Dlaczego 
nie odbyły się konsultacje przy zmianie poszerzenia sołectwa? W tegorocznych wyborach sołeckich
wybrano do rady sołeckiej mieszkańca Sypniewa, który już nie jest mieszkańcem tego sołectwa. 
Mieszkańcy pytają, dlaczego nie było konsultacji społecznych?
Przewodniczący Rady – powiedział, że w związku z brakiem zgaszeń radnych w debacie poprosił o 
zgłaszanie się do debaty tych osób, które złożyły wniosek o wzięcie udziału w debacie. Zgodnie ze 
statutem te osoby maja możliwość 5 min czasu na wypowiedź. 
Głos zabrała Pani M. Bereta – powiedziała, że prosiła Pana przewodniczącego o udostępnienie 
rzutnika i ekranu podczas sesji, żeby obrazowo przedstawić wszystkie dane. Mam ograniczone pole
manewru, uważam, że to jest ograniczenie moich praw. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 
burmistrz ma obowiązek od tej kadencji złożyć i przedstawić raport o stanie gminy do 31 maja 2019
r. Raport został opublikowany 31 maja 2019 r. na stronie BIP. Dokument ten wygląda, jak wygląda 
stan naszej gminy, powierzchowny, nie odnosi się do roku 2018, przedstawia dane z kilku ostatnich 
lat. Nie odnosi się do strategii rozwoju gminy na lata 2016-2020 i realizacji polityk publicznych w 
takim stopniu, jakim bym oczekiwała. Przypomina folder turystyczny, swoista laurkę dla organu 
wykonawczego. Rada gminy nie skorzystała ze swojej delegacji i nie określiła w drodze uchwały 
szczegółowych wymogów dotyczących raportu. Osoba, która go sporządzała miała dowolność w 
kreowaniu tego raportu. Zdjęcia zastąpiły informacje o stanie majątkowym chociażby trzech 
miejskich spółek, które są kilkakrotnie w roku dokapitalizowane z budżetu gminy.  Od kilku lat nie 
wiemy co się dzieje z majątkiem przekazanym do spółek. Jak spółki zarządzają powierzonym im 
majątkiem, a radni mają prawo zapytać o to burmistrza. Temat spółek powraca tylko wtedy, kiedy 
chodzi o kolejne dofinansowanie. Powstanie tych spółek uzasadniano w 2015 roku – miały się 
finansować, zarabiać na siebie i pozyskiwać fundusze finansowe. Wówczas radna B. Kończak i 
Radny A. Zmudziński pytali się dokładnie, co zyskamy powołując takie spółki? Z perspektywy 
czasu uważam, że te pytania były uzasadnione. Po kilku latach z ust zastępcy Burmistrza słyszę: 
„my do spółek komunalnych musimy dokładać”. Aktualne pozostaje pytanie radnej Marii Miler – to
po co nam te spółki? Zarówno radni jak i mieszkańcy nie mogą nic powiedzieć o funkcjonowaniu, 
dochodach lub zobowiązaniach spółek. Brak informacji o stanie zatrudnienia w spółce ZUK 
Margonin, Polna Development lub Invest Margonin – instytucjach podległych jednostce samorządu 
terytorialnego. Po przeprowadzonej w 2014 roku kontroli NIK spółek miejskich stwierdza się - 
przewidziana możliwość bilansowania części operacyjnej budżetu nierozliczonymi wolnymi 
środkami kredytami, pożyczkami, papierami wartościowymi skłoniła część samorządów do 
zaciągania zobowiązań, wyłącznie do wykazania owych wolnych środków. Z drugiej strony aby 
utrzymać w ryzach wskaźnik indywidualnego zadłużenia powszechna praktyką w samorządach 
stało się przenoszenie obciążeń na kolejne lata poprzez emisje obligacji, czy ukrywanie zadłużenia 
w spółkach komunalnych. Spółki najczęściej formalnie przejmowały formalne zobowiązania 
samorządów w zamian za wsparcie z ich budżetu odpowiadające wysokości długu. Ze sprawozdań 
finansowych miejskich spółek, do których dotarłam wiem, że za 2017 rok  wszystkie one wykazują 
straty, najwięcej ZUK, na minusie. Trzy osobowa rada nadzorcza otrzymuje rocznie 47.000 zł. 
Wszystkie osoby z rady nadzorczej są spoza naszej gminy. 
Przewodniczący rady – poinformował, że minęło już 5 minut wypowiedzi i poprosił skończyć 
wypowiedź.
Pani M. Bereta – zapytała jaki jest stan oczyszczalni ścieków i stan środowiska po katastrofie 



ekologicznej z 2018 roku? Tego w raporcie nie znajdziemy. Czy wybudujemy oczyszczalnię zanim 
powstanie na osiedlu fabryka zwana potocznie wylęgarnią drobiu? Jaki jest kierunek rozwoju 
miasta i gminy Margonin? Którzy inwestorzy są mile widziani, a których mieszkańcy i władze 
samorządowe nie chcą na swoim terenie. Jaka jest kondycja zdrowotna i zachorowalność naszych 
mieszkańców?Dlaczego brakuje pieniędzy na programy profilaktyczne, a na sesji wyjazdowe 
radnych już nie? W raporcie znajduje się punkt kultura – dowiadujemy się, że dom kultury potrafi 
zapewnić mieszkańcom rozrywkę, ale czy kulturę?  
Przewodniczący rady – ponownie prosi o zakończenie wypowiedzi. Odbieram Pani głos. 
Pani M. Bereta – już kończę. Nie ma w rapcie odniesienia do danych ile mamy zespołów 
muzycznych w gminie, jakie są koła zainteresowań, ile osób w nim uczestniczy. Znajdziemy za to 
informację o komercyjnych wydarzeniach w gminie, rozrywce kupowanej z zewnątrz. Z raportu nie
dowiemy się jak realizowany jest program ochrony zabytków, zbytki wpisane do rejestru zabytków 
to nie tylko kościoły i plebanie.
Przewodniczący Rady – poprosił o zakończenie wypowiedzi. 
Pani M. Bereta – powiedziała, że już kończy. Dodała, że w raporcie nie ma informacji ile osób 
skorzystało z dofinansowania na poprawę wyglądu lub remont kamienicy? Jaka jest współpraca 
pomiędzy samorządem, a organizacjami pozarządowymi? Jak przebiega realizacja programów 
współpracy? Ile, komu i na jaki cel przyznano dotację. Ostatni temat to stan oświaty. Jak wygląda 
infrastruktura szkolna, budynki i stan oświaty, w tym wyniki uczniów i miejsce nauczycieli? Znane 
są problemy lokalowe uczniów w Radwankach, brak łącznika, toalety uczniów poza szkołą, w 
Lipinach małe salki lekcyjne. W Margoninie stan budynku znajduje się w opłakanym stanie, stara 
brudna elewacja, nieodświeżone korytarze, przeciekający dach, a na stan ubikacji zwrócił uwagę 
sanepid, że wymagają generalnego remontu. Gdzie w tym wszystkim zarządca budynku? Obsługa 
szkoły podczas wakacji obsługuje kolonistów przebywających w szkole. Przemęczenie personelu, 
praca ponad siły, brak możliwości odpoczynku podczas wakacji skutkuje opóźnieniami otwarcia 
stołówki wraz z początkiem roku szkolnego. 
Przewodniczący rady – ponownie prosi o zakończenie wypowiedzi. 
Pani M. Bereta – zapytała, czy Państwo chcą usłyszeń głos mieszkańców? 
Przewodniczący rady – odebrał głos M. Berecie.
Pani M. Bereta – powiedziała, że dokończy wypowiedź w wolnych głosach.
Przewodniczący Rady – poprosił o zabranie głosu kolejnym osobom zgłoszonym do debaty.
Głos zabrała Pani K. Furman, która zapytała, czy Przewodniczący rady wyznaczy również 5 minut 
na wypowiedź?
Przewodniczący Rady – powiedział, że tak.
Pani K. Furman – dodała, że w związku z tym zabierze głos w wolnych głosach i dodała, że debata 
powinna być dla mieszkańców. 
Przewodniczą rady – dodał, że ustawodawca w debacie nad raportem gminy dał możliwość radnym 
wypowiadania się bez ograniczeń. Pozostałe osoby obowiązują zapisy statutu, który wyraźnie 
wskazuję, że mieszkańcy mają prawo zabrać głos których wypowiedź powinna trwać nie więcej niż
5 minut. 
Pani K. Furman – powiedziała, że rada uchwaliła statut i nazwała mieszkańców publicznością. 
Przypisane roli publiczności świadczy o radzie, tu są mieszkańcy - wspólnota samorządowa. To my 
was wybraliśmy.
Przewodniczący rady – powiedział, że wszystko co się odbywa na radzie podlega statutowi.
Pani K. Furman – powiedziała, że ostatnio na sesji zadała pytanie o plany. Usłyszałam, że strefa 
przemysłowa jest w rejonie ul. Cmentarnej. Proszę mi powiedzieć, ponieważ strefę przemysłowa 



tworzy sejmik województwa. Czy jest taka uchwała? 
Przewodniczący rady – dodał, że mówimy o raporcie o stanie gminy. 
Pani K. Furman – powiedziała, że mówi o planach zagospodarowania przestrzennego a to jest stan 
gminy. Radni jak nie wiedzą, proszę się nie odzywać, nie przerywać i nie robić zamieszania, bo stan
wiedzy radnych poznałam na tzw dyskusji publicznej jeśli chodzi o projekt Młynary.
Przewodniczący Rady – powiedział, że nie ma takiej uchwały.
Pani K. Furman – odpowiedziała, że nie ma w Margoninie strefy przemysłowej i proszę nie 
wprowadzać opinii publicznej w błąd. Wszystkie plany są z naruszeniem prawa. Tylko plan z roku 
2011 był zgodny z literą prawa. Po 4 latach przyznał mi rację Naczelny Sąd Administracyjny w 
Warszawie, że moje uwagi są uzasadnione. Nie ma ani jednego pozwolenia na zabudowę 
produkcyjną, w rejonie ulicy Cmentarnej, Strzeleckiej i Zielonej, więc jest to samowola. Rada 
powinna mieć taką wiedzę. Nie ma w tym miejscu strefy przemysłowej, została ona wymyślona. 
Nigdy również nie było w tym miejscu działek rzemieślniczych. Jeśli chodzi o spółki to cyfry i 
kierunek idą w złym kierunku. Spółki miały zarabiać, zostały po to powołane. Obawa moja jest 
taka, że narty wodne podzielą los tv kablowej. Narty są niedofinansowane. Rada nadzorcza spółki 
jest spoza terenu. Przewodniczący rady prowadzi obrady, nie może być tak, że Burmistrz czy 
zastępca robi Panu uwagi. To Pan rządzi i od Pana zależy czy udzieli Pan więcej niż 5 minut czasu 
na wypowiedź.
Przewodniczący ready – dodał, że słuchał 7 minut. Przewodniczący zapytał, czy ktoś z zebranych 
chciałby jeszcze zabrać głos?
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.  

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Margonin,
Głos zabrał Burmistrz - powiedział, że rok 2018 był największy w historii jeśli chodzi o inwestycje 
w tej gminie, ponad 10 mln. zł. Pani Furman odpowiadam o nartach wodnych. Narty wodne zostały 
wybudowane w 2010 roku na wyrost jeśli chodzi o taka małą gminę i tylko dlatego, że ówczesny 
burmistrz realizował za gminne pieniądze swoje prywatne hobby. Kosztowało to podatników 4,5 
mln zł i wtedy się Pani nie martwiła skąd są te pieniądze. Można był na tę inwestycję zaciągnąć co 
najmniej 50 a nawet 70% dofinansowania unijnego, niestety nie skorzystano z tego, bo musiał być 
sukces wyborczy, inwestycja przed wyborami. Zaciągnięto 3,5 mln kredytu, który dopiero w 
zeszłym roku został spłacony z odsetkami 4,5 mln. Jak przyszedłem na stanowisko to zadłużenie 
gminy przy 24 mln budżecie wynosiło 11 mln. tj. ponad 43% budżetu. Na koniec roku 2018 było ok
3,5 mln zadłużenia, tj. 3% zadłużenia. Finanse gminy są dobre. Dzięki współpracy radnych tych, 
którzy chcą współpracować. 
Zastępca Burmistrza – powiedział, że odnosi się uzupełniająco do informacji, które padały i w 
trybie, w jakim organy wykonawcze powinny odpowiedzieć na ten raport. Jedna Pani kompletnie 
poza trybem zabiera głos. Proszę aby Przewodniczący pilnował tego i proszę również powiedzieć 
jeśli jest ograniczenie czasowe, będę się stosował do tego. Ta Pani uprawia trochę aberrację, żądając
od nas przestrzegania prawa, robi dokładnie odwrotnie mając wszystkie regulaminy, statuty mówiąc
kolokwialnie gdzieś. Radna Miler zwróciła uwagę jeśli chodzi o Mirosława Leśko i mówiła, że 
radny Leśko jest 4 kadencje jest radnym? To prawda? Radna mówiła że jest Pan trzecia kadencję za 
burmistrza Piechockiego. To jest nagrane możemy sobie to cofnąć.
Radna M. Miler – odpowiedziała, że Pan Burmistrz Piechocki jest 3 burmistrzem.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że zrozumiał tę wypowiedź trochę inaczej. W raporcie nie ma 
kwestii o których Pani mówiła. Wskazujecie Państwo kwestie, że jest coś złego, że jest rozrywka, 



że są imprezy kupowane. Nie wszystkie imprezy są kupowane, kto korzysta ten wie. Jest wiele 
imprez tzw misyjnych, one nie są kupowane. Zarówno festiwal orkiestr, który się odbywa. To nie 
jest impreza zewnętrzna kupowana, my za to nie płacimy. Festiwal folklorystyczny również Nie 
płacimy tym zespołom. Ma to charakter misji, czy się to komuś podoba, czy nie. Kilkaset osób w 
tym uczestniczy. To nie są imprezy dla mas, tysięcy. Taka typowa rozrywka, tak samolociki latały 
nad Margoninem. Frekwencja nie tylko osób spoza gminy pokazała, że warto robić takie 
wydarzenia, pomimo ogromnego zaangażowania. To nie jest impreza kupowana na zewnątrz, 
pewne usługi jak samoloty za to trzeba było zapłacić wynająć lotnisko. Jest cały szereg wydarzeń 
typu dzień dziecka – ilość osób pokazuje, że warto takie wydarzenia robić. Zakończenie lata na 
placu zabaw pokazuje, że warto takie wydarzenia robić. Trudno mówić, że ośrodek kultury nic w 
tym zakresie nie robi. Trudno też, żeby w raporcie znalazły się dane ile osób uczestniczy w grupach
zainteresowań. Z tego co wiem Margonin jedyny robi zajęcia w różnych sekcjach bezpłatnie. Grupy
zapisujące się we wrześniu i październiku są duże, później zmniejsza się liczba osób, ale te grupy 
działają. Być może wynika to z niewiedzy. Zapraszam Panią Marię do ośrodka kultury, może 
dawno nie była i się przekona, czym na co dzień zajmuje się ośrodek kultury. Są fajne spotkania 
autorskie, jak np. ostatnio z byłym komandosem z gromu. Reklamy tych wydarzeń są. To nie jest 
tania rozrywka. Są też zespoły z gatunku disco polo. W raporcie znajdują się podstawowe 
informacje dotyczące spółek. Największa spółka ZUK ma stratę i będzie miała, nie dlatego, że jest 
rada nadzorcza. W spółce jest trzydziestu paru pracowników. Jeżeli Państwo oczekują, że ta spółka 
ma wychodzić na zero, to trzeba część z tych osób zwolnić, pozabierać trzynastki. Nie 
powiedziałem, że spółki będą na siebie zarabiać, spółki będą pozyskiwać środki i pozyskują. Dwa 
duże granty te spółki pozyskały, jeden na domki, a drugi na plażę. Będziemy dokładać do tych 
spółek, jeżeli będą prowadzone w takim duchu trochę socjalnym. 
Przewodniczący rady – zakończył wypowiedź Zastępcy burmistrza.
Radna M. Miler – poprosiła o nieodbieranie tej debaty o stanie raportu jako atak, bo to nie jest atak. 
Mieliśmy się wypowiedzieć i wypowiadamy się. Proszę nie odbierać tego tak jak Pan w skrócie 
powiedział, że to co robi dom kultury jest złe. To nie jest złe. Tak samo jak raport, nikt nie 
powiedział, że jest zły. Odniosłam się jeśli chodzi o raport o moje życzenia i połączenia tej pięknej 
grafiki z tym co proponuje fundacja Batorego. Brak zrozumienia idei samorządu i zamysłu 
uchwałodawcy to jest odpowiedź Pana burmistrza, że mam przestudiować budżet. Nie o to 
chodziło. Mamy narzędzie którym jest report i nie chodzi o przerzucanie się, czy coś jest złe czy 
dobre. Zabrakło paru rzeczy, jeśli mamy ten instrument, to wypracowujmy wspólnie, to co można z 
niego wyciągnąć najlepsze i to co miał w zamyśle ustawodawca dając to narzędzie. Doskonale 
rozumiem problemy, jeśli chodzi o problemy potencjalnych uczestników zajęć w domu kultury. 
Mamy trudne czasy. Zadaniem animatorów kultury jest na tyle kreatywne podejście do tej lokalnej 
kultury żeby w stopniu dobrym zrealizować to, albo opisać w raporcie w kilku zdaniach się odnieść 
do tego. Z zaproszenia skorzystam, jestem ciekawa co się dzieje w domu kultury. 
Burmistrz – powiedział, że raport nie ma być powtórzeniem budżetu, bo jak będziemy robić w ten 
sposób to raport będzie miał sześćset stron. Raport ma być kwintesencją i tak był przygotowany i 
taki uważam jest.  Burmistrz - odpowiedział radnemu M. Leśko – że mówił o polityce rządu, jeśli 
chodzi o rozwój gospodarstw wielko towarowych, czy mało towarowych. Gospodarka się zmienia, 
rolnictwo się zmienia i będzie się zmieniać. Chciałbym przypomnieć, że kolega jest członkiem 
partii PSL-u, która przez wiele lat w Polsce rządziła. I proszę zwrócić się do swoich polityków, 
posłów, że doprowadzili do takiego stanu gospodarki rolnej jaka jest.
Radny M. Leśko – odpowiedział, że atak musiał nastąpić, to jest normalne w tej gminie. Mówiłem 
tylko, podpowiadałem, że jako gmina mamy wpływ na studium, na plan żeby to zatrzymać, to jest 



jedyna możliwość, ale zaatakować warto było. Radny zapytał, dlaczego nie było konsultacji przy 
zmianie granic sołectwa?
Burmistrz – odpowiedział, że radny się myli, były konsultacje z mieszkańcami wsi Sypniewa 
których na wniosek mieszkańców zebranych ilość podpisów wymagających, było to zrobione. To 
był wniosek mieszkańców nie nasz wymysł.
Radny M. Leśko – zapytał, czy mieszkańcy sołectwa Sułaszewo nie musieli o tym wiedzieć, nie 
musieli być poinformowani, nawet rada sołecka?
Burmistrz -   dodał, że sołectwo się nie pomniejszało, ani nic nie zostało zabrane Sołectwu. 
Sołectwo się powiększyło. 
Radny M. Leśko – dodał, że pyta się o to dlaczego nie było konsultacji? Mieszkańcy się pytają 
dlaczego zostali pominięci? Wystarczyło tylko zapytać i nie byłoby problemu. 
Burmistrz – dodał, że wszystko odbyło się zgodnie z prawem. 
Przewodniczący zakończył dyskusję.
Przewodniczący rady przedstawił projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
Uchwała nr VIII/70/2019 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwę.

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 r.:

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za rok 2018 
wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Margonin za rok 2018 wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.

Sprawozdanie  roczne  z  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy,  planu  finansowego  instytucji
kultury za 2018 rok oraz informacji o stanie mienia gminy (Zarządzenie Nr 40/2018 Burmistrza
Miasta i Gminy Margonin z dnia 22 marca 2019 r.) stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

Uchwała Nr SO-0954/29/10/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2019 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy Margonin za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia jednostki i 
objaśnieniami stanowi załącznik nr 11 do Protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi lub zgłaszają pytania do przedstawionego 
sprawozdania z wykonania budżetu? 



Uwag i pytań nie zgłoszono.

b) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta
i Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji.
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła wniosek komisji rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wniosku komisji.

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 12 do Protokołu. 

Uchwała Nr SO-0955/34/10/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 22 maja 2019 r.w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i 
Gminy Margonin o udzielenie Burmistrzowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu na rok 
2018 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2018 r.,
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2018 r.,. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
Uchwała nr VIII/71/2019 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że głosowanie nad uchwałą odbywa bezwzględna większością głosów
w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady tj. 8 osób.
Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)



Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
Uchwała nr VIII/72/2019 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

Burmistrz – podziękował za okazane zaufanie, ale patrząc na przebieg głosowania, wydaje mi się  
jakbyśmy żyli w dwóch Margoninach. Dziękuje tym radnym, którzy chcą być dalej częścią 
sukcesów i rozwoju Margonina, marką coraz bardziej rozpoznawalną w kraju, nie tylko w powiecie,
gdzie liderami jesteśmy od dawna w województwie, ale i w kraju. Głosowanie przeciwko wotum 
zaufania i nieudzielenie absolutorium przez część radnych nie rozumiem i świadczy to tylko i 
wyłącznie, tak to odbieram z pobudek partyjnych i politykierstwa. Kolega radny Leśko jest 
przeciwny wykonaniu budżetu, bo jak nie głosuje za absolutorium to jest przeciwny. W ubiegłym 
roku na terenie sołectwa radnego została wykonana największa i najdroższa inwestycja w gminie, 
wybudowano drogę za 3 mln zł. Tak jak radny powiedział, był trzy kadencje radnym i nie potrafił 
tej drogi załatwić, nie wybudowano tej drogi wcześniej. Wybudowano drogę w tej kadencji, kiedy 
radnego nie było. Spytamy się mieszkańców na przyszłym zebraniu wiejskim czy ta droga im się 
podoba, czy nie. To samo odnoszę do Pani Miler. Druga najdroższa inwestycja w ubiegłym roku to 
budowa nowej ulicy Strzeleckiej i nawierzchnia ulicy Polnej, czyli też się nie podoba Pani Miler, że
ma nową drogę w swoim okręgu wyborczym. Będziemy realizować swój program wyborczy, 
będziemy za rozwojem miasta i gminy i po to będziemy działać żeby naszym mieszkańcom żyło się
lepiej. Jeśli chodzi o stanowisko Pana Gorkowskiego to się nie dziwie, bo jak się zachowuje jak po 
partyjniacku i po politykiersku to pokazał już pięć lat temu, kiedy jako przewodniczący komisji 
rewizyjnej wnioskował o udzielenie absolutorium dla burmistrza, a głosował przeciw. Szkoda, że 
nie chcecie być częścią sukcesu Margonina. Jest dopiero początek kadencji możemy się spierać 
dochodzić do konkluzji, różnych wniosków, ale nie jątrzcie, nie podkładajcie szprychy jak wam się 
nie podoba w nasze koła, które rozpędzają Margonin. Nie bądźcie zawistni i mściwi, bo nie tędy 
droga. Bądźmy razem. Pokazała to pierwsza kadencja mojego Burmistrzowania prócz ostatniego 
pół roku, jak się zaczęły przed wyborami, polityka wzięła górą, czy partyjniactwo nad dobrem 
gminy. Kiedy byłem Burmistrzem pierwszej kadencji miałem tylko czterech radnych ze swojego 
komitetu i ta rada uwaliła tylko jedna uchwałę, czyli idzie się dogadać z opozycją. To wielka 
zasługa Romana Chmary ówczesnego Przewodniczącego Rady, który niejednokrotnie tonował na 
tej sali emocje i uspokajał sytuacje i też ciągnął razem ze mną ten wózek Margonina na wyższy 
poziom i za to mu jeszcze raz dziękuję. A tak zwana moja rada z ubiegłej kadencji uchyliła pięć 
uchwał. I mam się obrazić na kolegów, że uchylili pięć uchwał? Takie mieli prawo. A o czym 
świadczy też polityczne Wasze zachowanie podam jeden przykład: pod koniec ubiegłej kadencji 
była zmiana planu zagospodarowania przestrzennego i moi radni zadecydowali, że jej nie 
przyjmiemy. No to Wasz przedstawiciel były burmistrz grzmiał na tej sali, jak my się zachowujemy,
jak nie robimy tego dla mieszkańców, tylko mamy swoje interesy, nie wiem jakie, tak radni 
zdecydowali. Kiedy po pół roku udało mi się radnych przekonać do tego projektu i większość 
radnych głosowała ZA to Wasza trójka dla odwrotności głosowała przeciw. Wtedy Wasz lider, 
mentor wyzywał nas, żeśmy taką decyzję podjęli, a dzisiaj wyście jakby na złość swojemu szefowi 
zrobili odwrotnie i pokazaliście, że nie zależy Wam na dobru tej gminy, tylko na podkreśleniu 
swoich jakiś partykularnych interesów. Przykro mi z tego powodu, ale zapewniam Was będziemy 
dalej dbali o rozwój tego miasta. Dziękuje radnym, sołtysom, kierownikom jednostek 



organizacyjnych, pracownikom, bo co raz trudniej uzyskać pracownika żeby go przyuczyć, 
szanujmy tych ludzi, że ich mamy, muszą wzrastać wydatki ich wynagrodzeń, na pewno nie są to 
takie wzrosty jakie by sobie życzyli, ale są to wzrosty na miarę dzisiejszego stanu budżetu gminy, 
który jest duży, ale nie jest z gumy. I zawsze jest więcej potrzeb, rosną koszty, ale nie da się 
wszystkiego zrobić. Moim marzeniem też jest nadal pracować dla Państwa, naszego społeczeństwa 
i ciesze się bardzo, że w ostatnich wyborach uzyskałem ponad 71 % poparcia, to jest bardzo dużo, 
przy 70% procentowej frekwencji w gminie jednej z wyższych w województwie, bo trzeci wynik,. 
Mamy mandat i nie życzę sobie obrażania radnych przez gości, którzy mówią, że radni nic nie 
umieją, nic nie wiedzą, bo startowała ta Pani do wyborów i mieszkańcy jej nie wybrali na radną, 
także proszę uszanować tych, którzy reprezentują gminę i którzy chcą żeby było co raz lepiej. 
Dziękuję. 
Radny M. Leśko – po co atakować, można porozmawiać, moim zdaniem konsultacje jakby były, to 
by sprawę załatwiły. Wystarczyło zrobić zebranie i sprawa by była wyjaśniona. Jestem 4 kadencję 
radnym zasiadałem z Panem Burmistrzem, Pan Burmistrz siedział naprzeciwko, był Pan radnym 
mam przypomnieć jak głosował Pan za absolutorium? Albo Pan był przeciwny, albo Pan się 
wstrzymywał. 
Burmistrz – odpowiedział, że różnica wtedy polegała na tym, żeby móc założyć klub radnych 
musiałem walczyć w sądzie. Jak tutaj Pani radna mówiła o układaniu stanowisk, to przypomnę jako
jedyny radny miałem wyższe wykształcenie ekonomiczne, ale nie głosowałbym by być 
przewodniczącym komisji budżetu i finansów. 
Radny T. Gorkowski – kolega Leśko powiedział, to co chciałem powiedzieć jedynie powiem tak 
podsumowując, sądzę, jestem przekonany głęboko, że wśród kolegów i koleżanek radnych nie ma 
dwóch Margoninów, jesteśmy wszyscy za rozsądnym rozwojem miasta i gminy Margonin i bardzo 
nam na tym zależy. Czasami mamy odmienne zdania, a czasami kiedy wotum zaufania, tak jak 
kiedyś Pan Burmistrz powiedział, jak zawsze obserwowałem Pana głosowania, jak jeszcze nie 
byłem radnym, w jakimś sensie przyglądałem się Pana pracy, to Pan głosował przeciwnie i kiedyś 
mi Pan powiedział, że to była jedyna forma pokazania, że istnieje opozycja, takie były Pana słowa i 
w tej chwili jeśli my tak naprawdę nie możemy nic tutaj, nie możemy głupich 5.000 zł wyłuskać na 
zdrowie no to jedynie taki sposób głosowania jest jedyną formą pokazania, że mamy odrębne 
zdanie, ale to nie znaczy, że nie jesteśmy za rozwojem Margonina. Nie mieszałbym tych dwóch 
pojęć, bo naprawdę jeśli chodzi o mnie to bardzo mi zależy mi na rozwoju, na życzliwości i 
rozsądkiem.
Radna M. Miler – dzisiaj padły dość mocne słowa o jątrzeniu i nawet  nie chcę powtarzać, bo w 
tych kategoriach staram się nie pracować. Natomiast proszę sobie przypomnieć pierwszą sesję, na 
pierwszej sesji odczytałam dwa może pięć zdań na temat współpracy po czym zostało 
przeprowadzane głosowania nad tym jak się mają rozłożyć dane komisje. Nikt nigdy później nie 
powiedział, czy nie kwestionował tego, że dana osoba zabiera w komisji takie czy inne stanowisko, 
niemniej jednak zostaje taki niesmak, dyskomfort. Ja jestem dość wrażliwa na niektóre sytuacje i 
żeby Państwu zobrazować, że jako klub nie czujemy się częścią tej rady. Każdy z nas z osobna nie 
czujemy się częścią tej rady. Pan przewodniczący ostatni czasy zachęcał do udziału w 
uroczystościach, które są zorganizowane na terenie gminy. Przez okres 5 lat nigdy nie zapomnę 
kiedy w Radwankach sama z trójki podeszłam do radnych i zapytałam, czy radni tutaj stoją, czy tak 
stoimy, czy to wszyscy razem? Dostałam odpowiedź, tak my radni z komitetu Janusza 
Piechockiego. Dlatego mówię jest po wyborach, być może faktycznie powinniśmy usiąść i 
porozmawiać i przełamać pewne od pół roku taką przemilczaną jak dla mnie sytuacje, która nie 
powoduje, że czujemy się, chce mówić w tej chwili tylko za siebie bo podkreślam, że w 



trzyosobowym klubie każdy myśli sam i za siebie. U nas nie ma dyscypliny głosowania. Mamy 
prawo, tak jak każdy z państwa zagłosować tak jak chce, ale ja czytałam o tej atmosferze pracy i 
mówię o tej atmosferze pracy. Pan mi się dziwi? Proszę mi się nie dziwić. Czasami jest mi, nie 
wiem gdzie mam uciec oczami jeżeli ktoś sobie szepce i tu słychać. Ja wiem Państwo, że może nas 
nie szanujecie, ale nas szanujcie, nie zgadzajcie się z nami, ale nasz szanujcie. Dlaczego ja 
wstrzymałam się od udzielenia absolutorium Panu Burmistrzowi. Nie brałam udziału w głosowaniu 
nad żadną zmiana w zeszłym roku. Moja kadencja i to po raz pierwszy. Jestem chyba jedyną osobą, 
która po raz pierwszy tutaj się znalazła przy tym stole. Dla mnie ten budżety w wielu kwestiach po 
prostu albo budzi wątpliwości albo nie mam zdania na jego temat. Ja wielokrotnie i co raz bardziej 
zagłębiam się i czytam o budżetach zadaniowych. Wiem, że to jest bardzo ogromne 
przedsięwzięcie, ale Panie Burmistrzu to nie jest przeciwko Panu. Naprawdę rzuca Pan takimi 
słowami i bez wysłuchania jakby uzasadnienia. Ja też cały czas, zresztą jestem  mieszkanką 
Margonina od ponad 20 lat i czasami się zastanawiam dlaczego dobro zwykłego człowieka stawiam
ponad swoje dobro? Bo mi się chce, bo mi się chce zajrzeć w jedną uchwałę, w jedną ustawę, w 
następną ustawę propost mi się chce. Niech mi pan wierzy, to jest dla dobra mieszkańców, a 
zgadzać się nie musimy, ale szanujemy się. Dziękuję.
Burmistrz – proszę przestrzegać w pierwszej kolejności tego co Pani mówi, to będzie dobrze. 
Ładnie pięknie Pani mówi, czy Wasi koledzy z Klubu, a całkiem inaczej się zachowujecie.  
K. Furman – powiedziała, że transmisja obowiązuje, dlaczego przerwano transmisję. 
Przewodniczący Rady – przerwał dyskusję i przeszedł do punktu 9 obrad. 
K. Furman – powiedziała, że nie ma transmisji i poprosiła o przerwę żeby to naprawić.
Przewodniczący Rady – ogłosił w związku z tym przerwę. 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyrażenia zgody na nieodpłatne wynajęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w 
Margoninie,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na nieodpłatne wynajęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w 
Margoninie,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała nr VIII/73/2019 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

b) wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w 
Lipinach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?



Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Lipinach,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/74/2019 stanowi załącznik do 17 Protokołu.

c) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Młynarach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Młynarach,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/75/2019 stanowi załącznik do 18 Protokołu.

d) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 
przedszkolu prowadzonym przez Miasto i Gminę Margonin,
D. Gurzyńska przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 
przedszkolu prowadzonym przez Miasto i Gminę Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Alina Wróblewicz – ze względu na błąd systemu Radna zagłosowała ZA uchwałą poprzez 



podniesienie ręki. 
Uchwała Nr VII/76/2019 stanowi załącznik do 19 Protokołu.

e) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto i Gminę
Margonin oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 
września 2019 roku
D. Gurzyńska przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący dodał, że do projektu uchwały załączony został drugi projekty gdyż w pierwszym 
projekcie nie załączył się załącznik. Drugi załącznik będziemy głosować. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto i Gminę 
Margonin oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 
2019 roku. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/77/2019 stanowi załącznik do 20 Protokołu.

f) ponownego wydzierżawienia oraz wynajęcia nieruchomości gruntowych
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
ponownego wydzierżawienia oraz wynajęcia nieruchomości gruntowych. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/78/2019 stanowi załącznik do 21 Protokołu.

g) poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości na 
terenie miasta i gminy Margonin, wyznaczenia inkasentów oraz wygrodzenia za inkaso
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Uchwała ta była już procedowana i została 
stwierdzona jej nieważność z powodu tego, że radni którzy są w tej uchwale wymienieni nie 
wstrzymują się, nie głosują za i nie gosują przeciw. Oni nie biorą udziału w głosowaniu. W 
sprawach, które dotyczą interesu danego radnego, radny udziału w takim głosowaniu nie bierze. 



Stąd ta uchwała trzeba ja po raz kolejny poddać pod głosowanie. Radni Ci, których sprawa dotyczy 
nie brali udziału w głosowaniu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
- Grzegorz Gręda – powiedział, że nie będzie brał udziału w głosowaniu nad tą uchwałą. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości na terenie 
miasta i gminy Margonin, wyznaczenia inkasentów oraz wygrodzenia za inkaso. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Gręda 
Uchwała Nr VII/79/2019 stanowi załącznik do 22 Protokołu.

h) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/80/2019 stanowi załącznik do 23 Protokołu.

i) poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Dodał, że ta uchwała również ta była już 
procedowana i została stwierdzona jej nieważność z powodu tego, że radni którzy są w tej uchwale 
wymienieni nie mogą brać udziału w głosowaniu. Stąd zachodzi konieczność zagłosowania nad tą 
uchwałą w tej samej formie, która była przedstawiana na komisji. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
- Grzegorz Gręda – powiedział, że również w tym przypadku nie będzie brał udziału w głosowaniu 
nad tą uchwałą. 



Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Gręda 
Uchwała Nr VII/81/2019 stanowi załącznik do 24 Protokołu.

j) przyjęcia „Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół 
podstawowych pobierających naukę na terenie Gminy Margonin”
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Ta uchwała była procedowana na komisji 
szczegółowo wskazywałem co się zmienia. Jest to pakiet dwóch uchwał. Jedna to gminny program 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół podstawowych pobierających naukę na terenie 
Gminy Margonin i tu jest zmiana w tytule - pobierających naukę na terenie gminy Margonin. 
Wcześniej było zamieszkałych. W listopadzie 2018 r. zmieniły się w tym zakresie przepisy i 
wykreślono kryterium zamieszkania, którym się posiłkowaliśmy w uchwałach. Zmiany te są 
podyktowane zmianami w ustawie. Osoba np. z Chodzieży, która jest mieszkańcem Margonina albo
z Wągrowca już o to stypendium nie będzie mogła się starać. 
System stypendiów w innych gminach też funkcjonuje, być może inaczej jest sformułowane. Tylko 
programem objęte są dzieci uczęszczające do szkół na terenie gminy Margonin.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – powiedziała, że w ostatnim tygodniu otrzymała telefon od osoby, która jest 
zaangażowana w społeczność szkolną jednej ze szkół na terenie gminy Margonin. Osoby 
uczęszczające do szkoły bądź w Radwnkach bądź w Lipinach, gdzie do szkoły w Radwankach 
chodzą uczniowie z Podstolic i jeżeli jest uzdolniona osoba, która ma średnią 5,5, albo 5,8 to ta 
osoba na tę chwilę nie ma co składać wniosku o stypendium?
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że na tę chwilę obowiązują stare przepisy. W tej nowej 
uchwale, o której za chwile będziemy mówili jest taki zapis przejściowy, żeby dzieci, które za ten 
semestr, który się skończył będą miały prawo do stypendium i w oparciu o te wnioski będą 
otrzymywały stypendium wg starych zasad, ale jeżeli jest to osoba, która nie ma miejsca 
zamieszkania na terenie gminy Margonin wedle tych starych zasad to i tak nie będzie mogła tego 
stypendium otrzymać, bo ta uchwała jest w obrocie prawnym, nikt jej nie wyeliminował. Odsyłamy
te osoby do samorządu gdzie ma swoje miejsce zamieszkania. Te pieniądze nie są z subwencji. 
Tylko wspiera się mieszkańców. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:



przyjęcia „Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół 
podstawowych pobierających naukę na terenie Gminy Margonin”. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/84/2019 stanowi załącznik do 25 Protokołu.

k) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na 
terenie Gminy Margonin w 2019 roku
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Wpłynął wniosek jednego z podmiotów z terenu 
gminy Margonin o to, żeby rada utworzyła miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli. Mowa
jest o hotelu Sypniewo. Są tam organizowane obozy. Formalnie muszą dopełnić kwestię związaną 
ze zgłoszeniem. To rada wyraża zgodę na utworzenie takiego miejsca. Uchwała ta wraz z 
wnioskiem tego podmiotu została zaopiniowana przez wszystkie podmioty, które w tym procesie 
uczestniczą. W uzasadnieniu zostały te podmioty wskazane. Wszędzie były opinie pozytywne. 
Będzie to od 23 czerwca. Ta uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 
dzienniku urzędowym. My wyznaczamy to miejsce od 23 czerwca, ale zacznie ono obowiązywać, 
czy funkcjonować w sposób oficjalny 14 dni po ogłoszeniu. Nie składa się takich wniosków na dwa
tygodnie przed rozpoczęciem kąpieliska. To musiało potrwać. W sposób oficjalny będzie to miejsce
po upływie czasu od ogłoszenia. Nic więcej w tej sprawie więcej nie mogliśmy zrobić. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie 
Gminy Margonin w 2019 roku. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/85/2019 stanowi załącznik do 26 Protokołu.

l) Regulaminu przyznawania stypendiów i nagród Burmistrza Miasta i Gminy Margonin dla 
uzdolnionych dzieci i młodzieży
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Ta uchwała integralnie połączona jest z gminnym
programem, że o stypendia mogą starać się uczniowie uczęszczające do szkół na terenie gminy 
Margonin. Paragraf pierwszy ustęp pierwszy mówi, ze stypendium przyznawane jest za wyniki w 
nauce lub za osiągnięcia artystyczne uczniom szkół podstawowych pobierających naukę na terenie 
gminy Margonin, którzy spełniają łącznie następujące kryteria: 1) w wyniku klasyfikacji półrocznej



lub rocznej uzyskali średnią ocen w systemie obowiązujących zajęć edukacyjnych - w wymiarze co 
najmniej 4.75, 2) w okresie klasyfikacji półrocznej lub rocznej, która jest podstawą wniosku o 
stypendium osiągnęli kwalifikacje na szczebel okręgowy lub równoważny (poziom ponad szkolny) 
w olimpiadach przedmiotowych, interdyscyplinarnych lub innych nadzorowanych przez 
Ministerstwo Edukacji Narodowej, których wykaz publikowany corocznie przez ministra 
właściwego do spraw edukacji. Komisja stypendialna miała mnóstwo pracy przy ocenie, czym są te 
osiągnięcia w szczególności w dziedzinie sportu, dziedzinach artystycznych. Tych konkursów 
organizowanych przez różne podmioty, komercyjne, prywatne, było tak dużo, że komisja zaczęła 
oczekiwać doniesienia przez rodziców, czy prawnych opiekunów dziecka dokumentów 
potwierdzających, że to był etap wojewódzki, poprzedzony jakimiś eliminacjami. Trzeba 
jednoznacznie powiedzieć za co. Mam nadzieję, że ta uchwała będzie rodziła mniej wątpliwości. 
Wychodzimy naprzeciw jednej sytuacji, ma to być zapisany w sposób przejrzysty, jasny. Nie 
jakikolwiek konkurs, nie jakakolwiek olimpiada. Zobaczymy jak ten system będzie funkcjonował. 
Są dwa powody jeden taki żeby nakłonić te dzieci do brania udziału w zewnętrznych olimpiadach, 
nakłonić nauczycieli do jeszcze większej pracy z tymi osobami, które będą brały udział w tych 
olimpiadach. Co do stypendium sportowego to jest zapis, że stypendium za osiągnięcia sportowe 
może być przyznane uczniowi, który w półroczu, za które składa wniosek spełnił kryteria, o których
mowa w § 1 ust. 2 i legitymuje się stosownym zaświadczeniem o uzyskanym osiągnięciu 
wystawionym przez związek sportowy, o którym mowa w § 1 ust. 2 lub też posiada dyplom 
potwierdzony przez ten związek, z którego jednoznacznie wynika zajęte w zawodach miejsce i ich 
ranga. Tutaj w tych kryteriach jest zapisane, że stypendium jest przyznawane za wybitne 
osiągnięcia sportowe, potwierdzone uzyskaniem miejsca od 1 do 3 w zawodach mających rangę 
oficjalnych mistrzostw polskich organizowanych przez właściwe związki sportowe będące 
reprezentantami danej dyscypliny na szczeblu ogólnokrajowym w dyscyplinach mających status 
olimpijski. Komisja stypendialna biorąc pod uwagę osiągnięcia ucznia tj. paragraf 3 ustęp 2 W 
szczególnie uzasadnionych przypadkach stypendium za osiągnięcia sportowe może zostać 
przyznane uczniowi, który spełnia kryteria o których mowa w § 1 ust. 2, jednak osiągnięcia nie 
dotyczą dyscyplin olimpijskich. W takim przypadku komisja stypendialna bierze pod uwagę rodzaj 
osiągnięcia, jego rangę i perspektywy rozwoju danej dyscypliny. Ten element uznaniowości 
pozostawiamy. Jeżeli stwierdzicie Państwo, że po jakimś czasie funkcjonowania nie ma takich 
osób, to będzie można się pochyli nad tym żeby te kryteria trochę zmienić i obniżyć. Nie chodzi o 
to, żeby nikomu tego nie dać. Jest to stypendium dla wybitnie uzdolnionych. Stypendium sportowe 
wynosi 150 zł.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Rafał Gimzicki – dodał, że podczas komisji poruszał temat konkursów ogólnopolskich gdzie nie 
ma szczebla szkolnego. Przykładem jest kangur, gdzie żeby osiągnąć jakiś wynik to trzeba wykazać
się bardzo dużą a wiedzą, szybkim myśleniem i liczeniem. Nie ukrywam, że tego tutaj brakuje. 
Patrząc na ten regulamin w stosunku do poprzedniego jeśli chodzi o osiągnięcia artystyczne. W 
poprzednim regulaminie był zapis, że laureatem miejsc 1-3 konkurów artystycznych o statusie 
wojewódzkim lub ponad wojewódzkim mające znaczenie dla kultury. Tren zapis, że pojedynczy 
nasi uczniowie raz na jakiś czas takie stypendium też dostawali. Warto byłoby się za jakiś czas nad 
tym zastanowić i przyjrzeć temu żeby taki punk się znalazł. To co zostało wprowadzone czyli co 
najmniej osiągnięcie poziomu okręgowego czy rejonowego na pewno poprawi wyniki w nauce i 
zmobilizuje uczniów do pracy. 
- Maria Miler – możemy długo opowiadać jak ten regulamin będzie się zachowywał i jak się 



sprawdzi. Jesteśmy po zakończeniu roku szkolnego i chciałabym skorzystać z obecności Pani 
Wicedyrektor szkoły i zapytać ile osób po zakończeniu tego roku szkolnego teraz otrzymałoby to 
stypendium na nowych zasadach.
Wicedyrektor szkoły odpowiedziała, że byłaby to jedna osoba. 
Zastępca Burmistrza – zapytał ile osób wystartowało w poziomie szkolnym? Poprosimy o takie 
dane na ile osób startujących. Ile osób zostało zgłoszonych przez szkołę do takich konkursów.
Wicedyrektor szkoły – powiedziała, że jeśli chodzi o konkursy kuratoryjne przedmiotowe, to 
byłaby to jedna osoba na nowych zasadach. 
Zastępca Burmistrza – poprosił Wicedyrektor szkoły o dane - ile osób zostało zgłoszonych przez 
szkoły do takich konkursów?
Wicedyrektor szkoły – powiedziała, że takich osób będzie kilkadziesiąt.
Zastępca Burmistrza – poprosił o konkretne dane.
- Maria Miler – to obrazuje sytuację na dwóch płaszczyznach. Być może tego jaki jest poziom 
nauczania, być może chęci. Regulamin może zadziałać jak kij i marchewka. Dzieci startują, ale 
rezultat jest jaki jest. Żeby chciało się chcieć to na przyszłość jest propozycja do rozważenia i 
zastanowienia się jak to zrobić żeby chciało się chcieć dzieciom i jak zmotywować nauczycieli. 
Jeżeli mówimy o jednej stronie to bądźmy uczciwi w stosunku do dzieci i może nawet do rodziców,
bo rada pedagogiczna zawsze działała w Margoninie dosyć aktywnie. Może trzeba by było na 
poziomie włączyć społeczeństwo i przedyskutować z rodzicami. 
- Jolanta Zmudzińska – powiedziała, że z perspektywy 5 lat jako przewodnicząca rady rodziców z 
moich obserwacji wynika że zainteresowanie rodziców wiadomo jakie jest na zebraniach 
klasowych i angażowanie się zainteresowanie wynikami dzieci, trzeba by bardziej edukować 
rodziców a nie dzieci. Grupa dzieci, którym się chce to są później efekty. Pani dyrektor może 
potwierdzić, bo na apelu czytała osoby, które miały 100 % z egzaminu 8 klas i egzaminu 
gimnazjalnego, więc młodzież zdolną i dzieci mamy. Tylko zainteresowanie z drugiej strony daje 
wiele do życzenia.
Zastępca Burmistrza – trudno odnosić się i zadawać pytanie co by było na dzisiaj. Te zasady będą 
obowiązywały po semestrze 2019/2020. Państwo są organem stanowiącym i nigdy nie spełnicie 
oczekiwań wszystkich. Rodzic patrzy z punktu widzenia partykularnego. Trudne jest tworzenie 
takich programów. Te kryteria są wyśrubowane,  idziemy na poziomie wyjścia poza szkołę. Te 
kryteria nie są łatwe. Na komisjach stypendialnych były dyskutowane te stypendia. 
- Alina Wróblewicz – zapytała, czy nie szłoby zrobić żeby z średnia 5,5  było 100 zł., a dla tych co 
będą brały udział w olimpiadzie zwiększyć stypendium, żeby ich w ten sposób zmobilizować do 
brania udziału w olimpiadach?
Zastępca Burmistrza -powiedział, że to jest jakieś rozwiązanie, tylko trzeba pamiętać, że jeśli 
wprowadzą Państwo 5,5 to będą mieli Państwo bardzo dużo rodziców, którzy zaprotestują bardzo 
wysokiej średniej. Jest to mądry pomysł wprowadzenie bardzo wysokiej śreniej i mniejsze 
stypendium, wprowadzenie niższej średniej z tym drugim warunkiem, jest do rozważenia. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
Regulaminu przyznawania stypendiów i nagród Burmistrza Miasta i Gminy Margonin dla 
uzdolnionych dzieci i młodzieży. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:



ZA (9)
Mariusz Bachorski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler , Alina Wróblewicz 
BRAK GŁOSU (1)
Teresa Koźlarek 
Uchwała Nr VII/86/2019 stanowi załącznik do 27 Protokołu.

m) zmiany uchwały budżetowej na rok 2019
Skarbnik Gminy w pierwszej kolejności przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały. Po 
komisji wpłynęło zawiadomienie od Wojewody o zwiększeniu dotacji na rządowy program 
dożywiania w kwocie 33.172,83 zł. Ponad to nastąpiło przesunięcie środków z tytułu wynagrodzeń 
wraz z pochodnymi z jednego działu do drugiego w związku z przesunięciem pracownika. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do projektu uchwały autopoprawek:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 - wprowadzenie autopoprawek do projektu uchwały. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Teresa Koźlarek

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Radna M. Miler – zapytała o udzielanie pożyczek z budżetu do kwoty 585.000 zł co to oznacza i jak
się to ma w praktyce? Czy to burmistrz udziela pożyczki i komu i na co? Czy rada będzie o tym 
wiedziała?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że rada to wie z zarządzeń Burmistrza, które są wydawane. 
Limit jest zwiększany, on jest każdego roku na jakimś poziomie ustalany. Teraz jest większy z tego 
tytułu, że spółką udzielamy pożyczek na realizację projektów unijnych i wszystkim 
stowarzyszeniom, które korzystały z grantów z Doliny Wełny i 7Ryb dlatego, że oni na wkłady 
własne środków nie mają. Największe pieniądze idą do spółek, nie po to żeby znowu tu rzuci się na 
mnie jedna czy druga osoba, że ktoś te pieniądze defrauduje. W spółce Polna Development nikt nie 
jest zatrudniony, nie ma żadnej rady nadzorczej, ale jeśli ona pozyskała środki których gmina nigdy 
by nie pozyskała bo to jest dla działalności gospodarczej to oni pozyskują połowę tych środków, a 
skąd mają wziąć druga połowę. Oni muszą z gminy dostać te pieniądze, żeby mieli wkład własny. 
Często jest tak że udzielamy im na całość tego zadania, a jak pieniądze wpłyną bo one dopiero 
wpływają po dwóch latach wtedy tą część która wpływa im w 50% zwracają te kwotę. Nie ma 
innego mechanizmu. Te spółki nie są w stanie na siebie zarobić, bo nie mają czym zarobić. Nikt w 
tych spółkach nie jest zatrudniony. Są to spółki pozakładane do pozyskiwania środków. Druga część
zawsze musi być z gminy przekazana inaczej tego nie zrobimy. Gmina nigdy by nie dostała 
żadnych pieniędzy na plażę, dostała spółka, ale 50 % dostała, drugie 50 % skądś musi mieć, gmina 



musi dać, chyba, że zrzutki będziemy robić. 
Radna M. Miler – dodała, że wystarczy to co Pan powiedział, nie musimy robić zrzutek. Czym 
innego była uchwała, która pozwalała dokapitalizować do 200.000 zł bezzwrotna. Zwiększ się stan 
finansowy. Natomiast udzielanie pożyczek, gdzie rada będzie mogła zapoznać się z kwotami i na co
to idzie? Niech to trwa 2-3 lata, ale ja chcę mieć informację i gdzie taka informację będą mogła 
uzyskać? Rozumiem, że to idzie zarządzeniem.
Zastępca Burmistrza – radni mają wiele mechanizmów kontroli tego. Jest możliwość 
zorganizowania komisji rewizyjnej, która może prześwietlić te spółki od a do z i to jest jakiś 
pomysł. Na rożnych stronach internetowych pierdoły się pojawiają. To jest w sposób świadomy 
wprowadzanie często ludzi w błąd. Najlepiej zrobić kontrolę, przyjść obejrzeć każdy dokument w 
tej spółce. To jest w drodze zarządzenia. Te zarządzenia są publikowane po poprzedniej sesji miały 
być. Pożyczki ida zarządzeniem później jest umowa podpisywana na taka pożyczkę. Jeżeli 
szczegółowo ktoś chce się dowiedzieć, to proponuję zrobić komisję rewizyjną. Teraz również jest 
dokapitalizowanie do spółki 200.000 zł tak jest m.in. z tej kwota przeznaczona jest na usuwanie 
barszczu Sosnowskiego. Spółka wielokrotnie nie obciąża gminy tymi kwotami. Muy się z ze spółką
nie rozliczamy się komercyjnie. Ta spółka zawsze będzie miała straty. Pracownicy spółki są tak 
samo traktowani jak pracownicy urzędu, ponieważ zakład budżetowy był przekształcany. W spółce 
wszystko funkcjonuje tak jak w urzędzie. To są koszty.
Radna M. Miler – ma Pan świetne pomysły i pozwolę sobie skorzystać z tego pomysłu u złoże 
wniosek formalny do Rady. Ja powiem jak to widzę w praktyce. Rada po złożeniu wniosku 
formalnego w sprawie takiej komisji odrzuci ten wniosek w ilości 12:3 nie będzie miała potrzeby 
skontrolowania spółek. Jest jeszcze jeden instrument przyjście do spółki osobiście. 
Zastępca Burmistrza – prosiłem Pana Przewodniczącego o zorganizowanie kontroli w domu kultury
żeby znowu bzdury i głupoty na różnych portalach się nie pojawiały. Oczywiście nawet jeśli taki 
wniosek zostanie odrzucony to proszę przyjść nam powiedzieć kiedy chciałaby Pani przyjść do 
spółki i przygotują dokumenty. Ma Pani prawo przyjść. W spółkach typu polna czy Invest jest 
prościej bo tam poza dwoma projektami się nic nie dzieje. To jest generalnie kontrola na godzinę 
czasu w Polnej. W Inveście na kilka godzin. ZUK jest trudniejszy. Zachęcam do skorzystania z 
tego. Ostatnio skanowaliśmy delegacje, dwóch pracowników robiło to dwa tygodnie, nic innego nie
robili tylko skanowali te delegacje. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
BRAK GŁOSU (1)
Teresa Koźlarek 
Uchwała Nr VII/82/2019 stanowi załącznik do 28 Protokołu.



n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019 - 2024
Skarbnik Gminy Margonin przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019 - 2024. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
BRAK GŁOSU (2)
Teresa Koźlarek , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr VII/86/2019 stanowi załącznik do 29 Protokołu.

o) zaciągnięcia pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej
Skarbnik Gminy Margonin przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
W dyskusji wzięli udział:
- Grzegorz Gręda – zapytał, jakie wysokie są odsetki od tej pożyczki?
Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że jest to wskazane w uzasadnieniu. Oprocentowanie jest 
zmienne i wynosi równowartość wskaźnika WIBOR 3 miesięczne, jednak nie mniej niż 2,5 punktu 
procentowego bez żadnych prowizji i opłat dodatkowych. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
zaciągnięcia pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Mirosław Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (2)
Teresa Koźlarek , Maria Miler 
Uchwała Nr VII/87/2019 stanowi załącznik do 30 Protokołu.

p) przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu
Skarbnik Gminy Margonin przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?



Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Teresa Koźlarek 
Uchwała Nr VII/88/2019 stanowi załącznik do 31 Protokołu.

Przewodniczący Rady poinformował Sołtysów o szkoleniu które odbędzie się w dniu jutrzejszym w
MGOK Margonin o godz. 15:30. Szkolenie jest dla Sołtysów i Rad sołeckich.
Przewodniczący rady poinformował również, że w dniu dzisiejszym odbyła się wizja lokalna na 
drodze w Klotyldzinie w obecności radnych pracowników gminy i inspektora budowy . Został 
wykonany odwiert i droga jest prawidłowo wykonana. W tym jednym miejscy wada zostanie 
usunięta. 

10. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:
- Radna Maria Miler – zapytała, czy do rady Miasta i Gminy Margonin wpływają na Pana ręce 
pisma od mieszkańców? Chodzi o innego rodzaju pisma jak interpelacje i zapytania. Jeżeli 
wpływają,to co stoi na przeszkodzie, żeby z sesji na sesję informować radnych, że są takie pisma. 
Dodatkowy krótki punkt lub skanowania i przesyłania informacji na tablety dla radnych. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że wpłynęło ostatnio pismo noszące znamiona skargi i zostanie
przekazane do komisji skarg, wniosków i petycji. 
Radna Maria Miler – zapytała, czy ta sesja odbywa się poza planem który dostaliśmy wcześniej?
Przewodniczący Rady – powiedział, że ta sesja miała być dwa dni później.
Radna Maria miler – poprosiła aby ustalić tryb powiadamiania radnych o zmianach sesji czy 
godzinach?
Przewodniczący rady – dodał, że od kilkunastu dni jest telefon komórkowy w biurze rady i proszę 
sprawdzać, na telefonach będzie informacja, że coś się dzieje, że są zamiany. 
Pani M. Bereta – poprosiła o uszczegółowienie przed debatą ile minut jest do dyspozycji? 
Skończyłam na temacie edukacji – kondycja nauczycieli. Musze zacząć od zmian wprowadzonych 
w 2014 roku przez organ prowadzący, czyli przez gminę. Wówczas w ramach tzw optymalizacji 
kosztów uszczuplono budżet na nagrody i dodatki motywacyjne dla nauczycieli. W 2019 roku radni
przegłosowali kolejną niekorzystną uchwałę dla nauczycieli, obniżenie dofinansowania do forum 
dokształcania. Na dzisiejszej sesji została podjęta kolejna uchwała - dotyczyła ona dzieci z 
młodszych klas, które zostaną poniekąd pozbawione stypendium. Pani Wicedyrektor powiedziała, 
że na dzisiaj tylko jedna osoba by się kwalifikowała. Może trzeba było pomyśleć wcześniej o tym 
żeby zrobić dla młodszych dzieci jakąś wyższą średnią ocen, a dla starszych dwa warunki do 
spełnienia jednocześnie. Dziwi mnie to, że komisja obradowała i nie wiedziała tych danych, o które 



Pan Malczewski się pytał pani Wicedyrektor. Jeśli pracuje się nad jakimś dokumentem 
wytworzeniem stypendium to trzeba wiedzieć o pewnych danych, ile dzieci do tej pory dostaje, ile 
bierze udział w konkursach, a to dopiero dzisiaj było zadane pytanie. Szanse w zewnętrznych 
konkursach będą mieli przede wszystkim starsi uczniowie, którzy opanowali materiał klasy 7 i 8. 
Młodzi są skazani na porażkę. Pytacie się dlaczego w Budzyniu jest tyle laureatów – może system 
motywacji nauczycieli jest inny. Może tam nauczyciele są nagradzani za wyniki sowich uczniów. 
Układy partyjne dzisiaj zostały zastąpione nazwiskami, kręgami prywatno-towarzyskimi. Jako 
opiekunowie podczas wyjazdów na obozy zimowe do Mszany wyjeżdżają wciąż Ci sami 
nauczyciele z klucza. Do nagród typowana jest często pewna grupa nauczycieli. Nieważne, czy się 
stoi czy się leży, resztę dokończcie proszę sami. Dyrektor szkoły i wicedyrektorzy obecni i Ci byli 
mają zniżkę godzin w swoich szkołach, dodatek funkcyjny nie mały, bo w granicach od 1000 do 
2500 zł, a co robią w godzinach pracy? Dorabiają w innych gminnych szkołach ucząc matematyki, 
czy języka angielskiego. Takie działanie jest dopuszczalne prawem, ale uważam, że wysoce 
nieetyczne. Wśród wielu nauczycieli jest apatia, że nie warto dobrze pracować i odnosić sukcesy, bo
nikt tego nie doceni. W 2015 roku dyrektor szkoły wówczas Pan Rafał Gimzicki wypowiedział 
umowę użyczenia pomieszczeń piwnicznych Stowarzyszeniu Małe Radości, które działało dla 
podniesienia poziomu edukacji w szkole. Cały sprzęt pozyskany do rozwoju zainteresowań i pasji 
dzieci został zniweczony, muzyczne studio nagrań, instrumenty muzyczne i nagłośnieniowe, z 
których korzystała także szkoła, stanowiska na 10 komputerów stacjonarnych, sprzęt do 
rehabilitacji i wielu innych z których korzystały dzieci i młodzież po lekcjach, wszystko to 
musieliśmy wynieść ze szkoły. Gdzie w tych działaniach dobro i rozwój dziecka. W 2018 roku 
gmina nie przyznała pieniędzy na dodatkowe zajęcia z języka niemieckiego dla klas 4. 
Dowiedzieliśmy się w przededniu rozpoczęcia roku szkolnego. Od przyszłego roku 2019/2020 nie 
będzie wcale dodatkowych lekcji z tego przedmiotu. Nie zebrano opinii od rodziców na ten temat, 
bo i po co, kto by się pytał jakie mają aspiracje i ambicje. Czy chcą żeby ich dzieci rozwijały się 
intelektualnie, czy tylko fizycznie. A jak przedstawiają się wyniki zewnętrzne z poszczególnych 
przedmiotów? Przedstawię je teraz z niezależnym źródłem, czyli okręgową komisją edukacyjną w 
Poznaniu. W raporcie o stanie gminy tego nie znajdziemy. Co trzy lata robi się tendencję 
rozwojowa szkół. Do tego załączony jest wykres. Wykres pokazuje osiągnięcia w skali 5 lat. 
Zaznaczony jest punkt zero. Niestety wszystkie wyniki są poniżej 0. Tendencja rozwojowa szkoły 
jest ujemna, czyli źle się dzieje. To są wyniki zespołu szkół dla gimnazjum, dla szkół 
podstawowych takich wyników się nie robi. Prawie wszystkie dzieci przychodziły do nas do szkoły 
więc myślę, że jest to obiektywne źródło informacji. WOS poniżej zera lata 2012-2015. Język 
polski poniżej zera. Przedmioty przyrodnicze były dodatnie, niestety tendencja spadkowa leci. 
Matematyka poniżej zera. To są wyniki uczniów na egzaminach zewnętrznych w gimnazjum. Język 
angielski poziom podstawowy poniżej zera. Język angielski poziom rozszerzony poniżej zera, saldo
ujemne. Dodatnie rosnące język niemiecki poziom podstawowy lata 2012-2015, czyli tylko język 
niemiecki ma w tych latach dodatnią stałą. Lata 2016-2018 historia i WOS ujemny wyniki. Język 
polski w ostatnim roku powyżej zera. Przyrodnicze tak samo jak język polski była ujemna leciutko 
wyszła powyżej zera. Matematyka poniżej zera, czyli ujemny. Język angielski poziom podstawowy 
poniżej zera i to bardzo, bardzo mocno, trzeba się bać. Język angielski poziom rozszerzony 
podobnie jak poziom podstawowy głęboko poniżej zera. Język niemiecki poziom podstawy tak jak 
w tamtych latach trzy kolejne lata tendencja jedyna stała dodatnia. Dziwi mnie decyzja Burmistrza, 
że jedyny język, który był na dodatnim poziomie będzie likwidowany. Te dzieci tracą szansę na 
naukę niemieckiego, ale to nie jest moja decyzja ani wola. 
Pani K. Furman – powiedziała, że szkoda, że nie ma Burmistrza, ale nie dziwi mnie to. Chcę dodać 



że przerwanie transmisji nastąpiło w momencie kiedy burmistrz wymyślał moim kolegom i 
koleżankom od partyjniactwa, to nie było przypadkowe tak mi się wydaje, mogę się myśli. 
Odnoście tego, co powiedział Burmistrz odniesienie sukcesu Margonina, długów zastanych po 
swoich poprzednikach. Jeden z radnych przed wyborami samorządowymi przed 2010 roku, 
powiedział, że ten kto wygra wybory na burmistrza w roku 2010 będzie rządził przez wiele 
kadencji, ponieważ będzie korzystał ze środków pozyskiwanych z podatku z wiatraków, a wiatraki 
to nie obecnego burmistrza zasługa tylko poprzedników czyli Pana Kado i Pana Łochowicza. Jeśli 
chodzi o narty wodne to w swoim czasie była mowa o kwocie około miliona, a burmistrz mówił że 
to jest kwota ok 4 mln. Podobna kwota jak nie więcej była wydana na zjeżdżalnie. Odnośnie 
domków – dla kogo, kto będzie odbierał zyski, podejrzewam, że będzie to spółka. Trzysta złotych 
na dobę, to ja za apartament w Kołobrzegu płaciłam 300 zł za dobę. Burmistrz powiedział, że jedna 
Pani startowała i przegrała. Na pewno mówił o mnie. Ja już powiedziałam i to jest prawda 
powtarzana przez wiele samorządów, jaki elektorat tacy radni i Burmistrz, bo tylko z nich 
wybieramy. I nie można robić zarzut, że na mnie zagłosowało mniej. Do mnie podobni głosowali, a 
takich jest mniej. Nie wszystkim odpowiada co robię i co robiłam, bo plany tak naprawdę nie 
interesują nikogo dopóki ich nie dotyczą. Ja nie chodziłam, nie obiecywałam, zobaczymy jak te 
obietnice zostaną spełnione. Nie obgadywałam nikogo, a ja niestety byłam i nie tylko ja. Nie można
zarzucać komuś, kto nie miał ani odpowiednich finansów na swoja promocję, a radni i burmistrz 
miał bo jest czas na Margonin. Tam są zamieszczane jakieś osiągnięcia, a nie ma tego, co jest złe. 
Źle się dzieje, jeśli mówi się, że dany przedsiębiorca dołożył 80 tys. zł. do budowy drogi, ale nie 
mówi się ile ten przedsiębiorca zyskał dzięki pomocy de mininmis. Poproszę panią Marię komisję 
rewizyjną aby to sprawdzili w następnych latach. Jeśli chodzi o wybory, to wszystko było ronione 
w ostatnich 2 latach. Radny nie załatwia drogi, radny nie ma funduszy, radni nie piszą projektów 
uchwał. Wystarczy znać ustawy i rady powinien znać ustawy. Burmistrz nie jest szefem organu 
stanowiącego. Delegacje to są dość duże relatywnie pieniądze, więcej niż na stypendia. Niech 
wszystko będzie zamieszczane na BIP nikt nie będzie zawracał nikomu głowy. Niech będzie 
działalność rady zamieszczana, poszczególnych radnych, działalność burmistrza. Odnośnie 
trzynastek w spółce, to z tego co wiem, to trzynastka jest z zysków, a jak nie ma zysków, bo są 
tylko straty to nie ma trzynastki. To jest spółka prawa handlowego i czegoś podobnego nie powinno
być. Uchwała 529/2018 z sierpnie 2018 roku uchylająca uchwalę w sprawie wyrażenia zgody na 
obniżenie kapitału zakładowego poprzez umorzenie udziałów w spółce Margonin Invest.  Tzn jak 
doinwestujemy te spółki to wtedy burmistrz wycofa swoje udziały. Rada uchwałę przyjmie. To 
możemy spodziewać się ze co nieco może być sprzedane. 
Radna M. Miler – odnośnie nart wodnych – był moment że chciałam je omówić przy raporcie. 
Wielokrotnie na sesja mailiśmy, że te narty tak do końca się nie opłacają. Rozmawiam z osobami 
korzystającymi z nart wodnych i organizacjami pozarządowymi które, funkcjonują w obszarze nart 
wodnych. Zapytałam, dlaczego to się nie opłaca i co należałoby zrobić, aby te narty wodne się 
opłacały. Dostała kilka odpowiedzi m in o konieczności potrzebie uszczelnienia systemu 
biletowania. Zdarzał się tak, że za jeden czy 3 przejazdy jeździło się więcej. Jaki były możliwości 
rozkiwania tej sytuacji a ponoć zakupienie numeratora który z automatu po iluś wykupionych 
razach odcinał delikwenta płynącego na nartach. Zweryfikowanie po jakimś czasie systemu 
biletowania, żeby był bardziej dogodny dla tych, co przyjeżdżali na 2 tyg. kupowali biletyi po 3 
dniach przestawali jeździć. Inwestowanie w sprzęt., Po 4 latach wymagał renowacji, wymiany 
odnowy. Kolejna rzecz, która usprawniłaby narty wodne było wydzierżawienie gruntów pod 
działalność handlowo usługową, a niekoniecznie prowadzenie punktu gastronomicznego przez 
gminę. Infrastruktura prąd woda itd. Ten teren nie do kończą jest na tyle uzbrojony żeby był 



atrakcyjny dla osób chcących prowadzić tam działalność gospodarczą. Wysłuchałam tego  Nie do 
końca się na tym znam, ale chciała i mam obowiązek przekazać państwu te informacje. 
- Jolanta Zmudzińska – powiedziała, że jedynym czynnikiem, który wpływa na to, czy narty wodne 
będą opłacalne jest pogoda. Jeżeli jest pogoda to jest duże oblężenie a jeśli nie ma pogody, to sam 
wyciąg czy punk gastronomiczny nie przyniesie zysku. 
Zastępca Burmistrza – zapytał, kto z Państwa podejmie decyzje w obliczu tego, że może nie być 
pierwszej klasy w Radwankach, kolejnego oddziału w Margoninie, żeby tam zainwestować prawie 
milion złotych, żeby tamten teren doposażyć. Jeżeli Państwo uważacie, że te pieniądze są i będą 
dobrze spożytkowane to ok. Ten klub się rozpadł nie mieszkają tutaj, powyjeżdżali. Nie ma ludzi 
którzy chcą robić społecznie. Problem jest z ludźmi do pracy. Kolejny raz powtórzę, że osoby które 
pracują na nartach wodnych, są tymi głównymi osobami które to składają i rozbierają i są 
odpowiedzialne za bezpieczeństwo. To są pracownicy gminy. Czy to tak powinno wyglądać? 
Gdyby nie oni, to ten wyciąg w ogóle by nie działał. Kto przyjdzie pracować na maj, czerwiec, 
lipiec, sierpień i połowę września, a resztę rok co on będzie robił? Kto tego człowieka utrzyma? Co 
z tego, że będzie miał on po 300 godzin i zarobi dużo pieniędzy, a co z resztą roku? Tych ludzi 
trzeba było po prostu pozatrudniać. Dlatego dajemy im urlopy bezpłatne w spółce, tej 
znienawidzonej spółce i oni idą i tam pracują, trochę na zasadzie kary, oni nie chcą wcale tam iść. 
Ktoś powiedział, że przyjedzie, ale zróbcie mi uprawnienia i zażądał 55 zł na godzinę. Na nartach 
muszą być 2 osoby. Czasy się zmieniły dzisiaj nie jesteście Państwo znaleźć do koszenia trawy 
ludzi. Nie możemy znaleźć. Pani Krystyno, Pani nie rozumie zmian zachodzących we 
współczesnym świecie, opowiada Pani bajki i dyrdymały. Nawet na nabory się ludzie nie zgłaszają. 
Zjeżdżalnia to inny temat, bo osobami małoletnimi się posiłkujemy. Zjeżdżalnia zarabia bo dzieci 
jest dużo i wchodzą z rodzicami na te zjeżdżalnie. Narty należy doinwestować, ale trzeba mieć 
ludzi do pracy żeby chcieli pracować. Tylko i wyłącznie tymi kilkoma osobami z gminy te narty 
działają. Ratownicy są z Łodzi tylko dlatego, że mają tutaj rodzinę.
Radna M. Miler – rozumiem, jest czynnik ludzi i czynnik, gdzie leży po stornie inwestora. Jak Pan 
rokuje na wyciąg, co może się z nim stać za rok, dwa, trzy? Mamy rynek pracownika i ta sytuacja 
może się  nie zmienić, ale co dalej w perspektywie najbliższych lat?
Zastępca burmistrz – powiedział, że to nie jest tylko problem wyciągu, w urzędzie tez są wakaty. 
Wyciąg pokazuje najdobitniej, bo jest obiektem sezonowym, to zależy jaka będzie sytuacja w kraju.
Przyjdźcie, macie temat na koleją kontrolę. Pokażemy Wam ludzi z rejestru urzędu pracy z terenu 
gminy Margonin i nie znajdziecie nikogo, kto chciałby podjąć pracę. W rejestrach bezrobotnych nie
ma takich osób. Jeżeli nadal to będzie siłami gminy, to jesteśmy w stanie te osoby delegować, że 
mają iść na to lato. Jeśli nie byliby pracownikami gminy to tam nikogo Pani nie znajdzie z 
operatorów tego systemu, chyba ze zgodzimy się płacić 70 zł na godzinę na jedna osobę. Sama lina 
kosztowała 50 tyś zł. Nie widzę tego w pozytywnych kolorach. Będzie jeszcze gorzej. 
Radna M. Miler – dodała, że zabrakło w rapcie takich informacji, ilu pracowników jest w 
gospodarce komunalnej. Teraz Pan mówi takie oczywiste rzeczy. Gdyby były takie informacje, to 
byśmy nie zadawali takich pytań. My prowadzimy prawdziwą dyskusję teraz. Ja nie chcę nikogo 
obrazić, tylko chcę mieć taka informację, która nie będzie przedłużała sesji, bo nie będę pytała o to, 
że kogoś nie ma, czy kogoś brakuje. Na przestrzeni za 3, 4 lata będziemy mieć proste zestawienia i 
wszystkie tendencje będą czarno na białym. Będzie widać w jakim obszarze są wzrosty, a w jakim 
deficyty. 
Pani K. Furman – powiedziała, że nie bardzo Zastępca stawia tą sprawę. Licytuje Pan dobrem 
dzieci, czy w Radwankach, czy na narty. Mówi pan że nie mam pojęcia o zmieniających się 
czasach. Dlatego zostały powołane spółki? Niech pan zobaczy jak funkcjonują spółki? Koszenie 



traw – jeden kosi trawę. Jak był zakład gospodarki komunalnej były pieniądze na paliwo i 
widziałam jak 3 panów kosiło. Wszędzie są spółki. Są to niepotrzebne zakłady. Odnośnie trzynastki,
kto je wypłaci, jeśli nie ma zysków. 
Zastępca burmistrza – dodał, że zejdzie na dół i powtórzy pracownikom dokładnie co Pani mówiła. 
M. Bereta – dziękuję za zaproszenie przez pana burmistrz do MGOK albo do spółek, Pani Maria 
skorzysta z tego zaproszenia i weźmie nagranie z dyktafonu, bo niestety sesja była przerwana. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie VIII sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 24 czerwca 2019 
roku o godz. 15:07.
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